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Socialudvalget har i brev af 12. februar 2010 stillet følgende spørgsmål nr. 278
(alm. del), som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Mette 
Frederiksen (S).

Spørgsmål nr. 278:
”Ministeren bedes redegøre for årsagen til, at antallet af personer på revalidering er 
faldet med over 40 pct. fra 2001 til 2008.”

Endeligt svar:
Arbejdsmarkedsstyrelsen oplyser, at der ifølge Danmarks Statistik er sket et fald på 
34 pct. i antallet af revalidender fra 2001 til 2008, jf. nedenstående tabel. Opgørel-
sen omfatter personer, der modtager revalideringsydelse, og personer der er i løn-
tilskudsjob under revalideringen. 

Tabel 1. Revalidender i perioden 2001-2008, berørte
Antal revalidender

2001 35.127
2002 39.608
2003 39.633
2004 37.863
2005 34.908
2006 31.968
2007 25.951
2008 23.106

Kilde: Danmarks Statistik, Statistikbanken, KH1R, KONT3
Anm.: Fra 2001-2006 indeholder antallet af revalidender personer med revalideringsydelse, 
revalideringsydelse ved virksomhedsrevalidering og løntilskud ved virksomhedsrevalide-
ring. I 2007-2008 indeholder antallet af revalidender personer med revalideringsydelse, re-
valideringsydelse ved virksomhedspraktik og løntilskud ved revalidenders ansættelse med 
løntilskud. 

Faldet i antal revalidender kan skyldes flere forhold. Revalidering er subsidiær i 
forhold til andre foranstaltninger. Det vil sige, at revalidering kun kan tilbydes, 
hvis der ikke gennem andre erhvervsrettede aktiviteter er mulighed for at få en per-
son i beskæftigelse. Dette har altid været gældende for revalidering. 
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Med reformen om ”Flere i arbejde” i 2003 blev der åbnet mulighed for, at kommu-
nerne i højere grad kan give tilbud om uddannelse til fx personer, der modtager 
kontant- eller starthjælp, så uddannelsesbehovet i højere grad kan blive dækket i 
kontanthjælpssystemet. 

Det må også antages, at de forbedrede jobmuligheder og den faldende ledighed, der 
har været over en del af perioden, har betydet, at behovet for revalidering ikke har 
været så stort, fordi det har været lettere at finde beskæftigelse uden først at skulle 
uddanne eller omskole sig.  

Derudover kan jeg fremhæve, at der i 2004 blev indført nogle forbedringer af SU 
systemet, som eksempelvis betød indførelse af dobbelt SU til enlige forsørgere un-
der uddannelse. Det har betydet, at en langt større andel af de studerende med børn 
kan gennemføre en uddannelse på SU. Samtidig fik personer på en videregående 
uddannelse med varig funktionsnedsættelse mulighed for at få et tillæg til SU’en. 
Det har givetvis også påvirket behovet for revalidering. 

Venlig hilsen

Inger Støjberg


